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Forum: Seniorrådet 

Tid: Mandag den 27. november 2023 kl. 09.30 

Sted: Rådhuset, Bryllupssalen 

Deltagere: Hans Holm, Judith Skriver, Solveig Bisgaard,  

Jens Rikardt Andersen, Helge Larsen, Arne Rask,  

Birte Jakobsen, Marianne Kirchhoff, Inge Storm  

 
Dagsorden 

 
1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen. 
 
2. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

 
3. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Der har været møde i gruppen med repræsentanter for ældrerå-

dene i Sundhedsklyngen. Alle vil gerne samarbejde. Nu er dagsor-

denen til møde i den politiske sundhedsklynge kommet ud. Der 

skal være møde med de andre ældreråd den 1. december. 

 

Der har været Regionsældrerådsmøde. Det var mere orienterende 

end besluttende. Der var et foredrag af direktøren for fanden En-

somme gamles værn. Hendes præsentation er rundsendt til rådets 

medlemmer. Ligeledes var der et foredrag om sundhedsstyrelsens 

værdighedsarbejde og udrykningshold der hjælper kommuner med 

at implementere værdighed i ældreplejen 

 

 

Hans har fået en invitation fra Dameklubben på Skovgården til at 

komme i januar måned og fortælle om Seniorrådets arbejde. 

 

Judith oplyste, at der skal være en suppleant for Seniorrådets 

medlem af bestyrelsen på Lillevang. Det bliver Arne. 

 

Invitation fra Merete Harrig, leder på Skovgården, om arbejdet 

med - og forebyggelse af - ensomhed på Skovgården.  

Hans og Judith deltager den 11. december i mødet, og Seniorrå-

det inviterer hende samt nogle brugere til at komme til hele Senior-

rådet. De nærmere detaljer aftales den 11. december. 

 

Arne sagde, at arrangementet på aktivitetscentret Lillevang gik 

godt, folk virkede, som om de var tilfredse med det. Der er 120 på 
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venteliste til næste arrangement, der bliver på Skovgården den 

11/1 2024. Der er plads til 80 personer. Judith har lavet en artikel 

med billeder, som sendes til lokalavisen. 

 

Der var en drøftelse af Seniorrådets synlighed. Konferencer er 

synlige og til gavn for borgerne. Det kan også være et temamøde. 

 

På næste møde inviteres Demenskonsulent Trine Oemann og res-

sourcecoach Katja Rauh. De deltager på februar møderne 

 
4. Sanne Maj Hansen deltager og orienterer om aktuelle sager 

Sanne orienterede om punkter på den politiske dagsorden til ÆSU 
den 29. november 2023.  

Furesø Kommune ønsker at indgå i et samarbejde med Dansk 
Selskab for Patientsikkerhed. På baggrund af de seneste tilsyn er 
det nødvendigt at få en højere kvalitet og patientsikkerhed. Man 
ønsker at brede processen ud, så den også omfatter Hjemme- og 
Sygeplejen. En indsats, hvor man løbende forbedrer kvaliteten, 
kan også medvirke til at øge medarbejdertrivslen. 

Målet er en varig forbedring af kvaliteten og dermed tilsyn, hvor vi 
får en bedre evaluering uden graverende fejl. 

Hans spurgte til, om der er fælles instrukser. Der er fælles instruk-
ser, det er dokumentationen, der ikke er ens. Forvaltningen har i 
foråret udarbejdet en fælles dokumentationsinstruks, men den er 
tydeligvis ikke implementeret. 

Der var en drøftelse af, om medarbejderne forstår instrukserne. 
Måske skal man ind og se på, om man kan skrive dem på en an-
den måde. På nogle enheder er man begyndt at sætte illustratio-
ner op. 

Punkt om dosisdispensering som 1. valg, hvis man er stabil i sin 
medicinering. Der er større risiko for fejl, hvis medarbejderne ma-
nuelt fylder op. En del beboere på plejehjemmene er allerede på 
dosisdispensering. Tidligere var det tidskrævende for lægen at få 
borgeren på dosisdispensering, men det er blevet lettere med ind-
førelsen af FMK. Forvaltningen vurderer, at ca. 50 % af borgerne 
kan overgå til dosisdispensering. 

Godkendelse af kvalitetsstandarderne. Standarderne er lidt over-
ordnede, men de bliver meget omfangsrige, hvis man skal skrive 
alle scenarier ind. 

Hans undrede sig over, at de kommunale tilsyn udført af et eks-
ternt firma ingenting fandt, og 4 måneder senere kommer så rap-
porterne fra Styrelsen for Patientsikkerhed. Sanne svarede, at de 
kommunale tilsyn gik på serviceloven. Her er der også noget med 
dokumentationen, der halter. 
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Sundhedsaftalen. En af de vedtagne indsatser er et undervisnings-
program for sygeplejersker og SOSU-assistenter i kateterpleje. 

Der har også været et samarbejde omkring undervisning i dysfagi 
(fejlsynkning) Judith sagde, at Seniorrådet gerne vil høre, hvis der 
kommer nye samarbejder. 

Birte har hørt om en beboer på Lillevang, der først kommer op kl. 
11 og får morgenmad, hvorefter der er frokost kl. 12, hvor han så 
ikke kan spise noget. Det går også ud over medicineringen. Sanne 
sagde, at det vil hun undersøge. 

Hans vil gerne have en status på afdelingen på Lillevang der blev 
etableret for kognitive friske borgere. 

 

5. Opfølgning på initiativer til forbedring af dokumentation og 
plejekvalitet på Solbjerghaven og de andre kommunale pleje-
hjem 

 
6. Opfølgning på afslag, hvad gør vi nu. 

Argumentet for afslag til at annoncere i informationsannoncen er, 

at så vil alle annoncere i kommunens annonce. 

 

 
7. Borgmester Ole Bondo Christensen deltager kl. 10.30 

Orientering og drøftelse af det politiske sundhedssamarbejde i 
Sundhedsklyngen. 

Ole Bondo Christensen og Karen Nørskov Toke deltog. 

Hans orienterede om det samarbejde, Seniorrådet har etableret 
med de øvrige Seniorråd i Sundhedsklyngen. Der er behov for 
dette samarbejde, da Seniorrådene ikke er tænkt ind i samarbejdet 
i Sundhedsklyngen. Borgerrepræsentantpladsen er ledig. Måske 
kan man spørge i den gruppe, om en vil have den plads. 

Ole var glad for, at Seniorrådet tilbyder sin hjælp. Dejligt at kunne 
trække på rådets viden og erfaring. 

Ole sagde, at det er spændende at sidde i den politiske klynge. 
Det giver mulighed for at mødes på tværs, men også at møde Re-
gionen og de praktiserende læger. Der har længe været brug for 
en bedre koordinering. Det at man sidder i samme forum kan be-
tyde noget på sigt. Fokusområdet – den ældremedicinske patient. 
Her er der besluttet to indsatser: Bedre kateterpleje og sammen-
hængende patientforløb. Nogle af de hyppigst forekommende syg-
domme er nedre luftvejsinfektion, dehydrering og blærebetæn-
delse. 

Hans sagde, at mange borgere med problemer med kateteret bli-
ver indlagt. Kateterpleje er en specifik disciplin. 
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Ole sagde, at ift. forebyggelige indlæggelser har man gennemgået 
journaler. Mange indlæggelser/genindlæggelser sker uden om 
kommunen. 

Vi har hjemmesygeplejen og SHS-teamet. Hvis vi i højere grad 
kan ”skyde ” dem ind imellem borger og en indlæggelse. 

Judith mente ikke, at kateterpleje er for det politiske niveau. Det 
må være den faglige del. Ole svarede, at det er den politiske 
gruppe, der godkender indsatserne efter indstilling fra den faglige 
gruppe. 

Det er spændende at sidde i det forum. Vi får mulighed for nogle 
gode samtaler om de tværfaglige indsatser og overgange. 

Karen sagde, at det giver et godt tryk, når det politiske niveau kan 
sige, nu vil vi have en løsning på det og det. 

 

Inge sagde, at almindelige borgere skal tænkes ind i kontakt til 
kommunen, så borgere eller pårørende ikke starter med at ringe 
1813.  

Ole fortalte, at kommunen har samarbejde med virksomheder ift. 
velfærdsteknologi, fx om sensorbleer og talende kopper. 

Judith sagde, at i fremtiden vil der komme en masse patienter ud 
fra hospitalerne. Hvordan klarer vi det, er det noget, I taler om. 

Ole svarede, at man taler om det i KKR. Tendensen er, at vel-
færdsudviklingen falder og udgifterne stiger. Vi skal arbejde med 
forventning til, hvordan vi skal bruge pengene. 

Hans sagde, at Regionen og kommunerne skal samarbejde. 

Ole sagde, at nu kommer der flere penge til at udrede psykiatriske 
borgere. Det vil kaste opgaver til kommunerne, som ikke får flere 
penge. 

Flere ældre sendes hjem, hvor de stadig har brug for pleje og be-
handling. De er ikke færdigbehandlet. Dem skal kommunen hånd-
tere enten på Rehabiliteringscentret eller i eget hjem med støtte. 

Ole vil henvende sig og høre, om Seniorrådene formelt kan 
komme ind i samarbejdet. Det blev aftalt, at Ole og Karen deltager 
i Seniorrådsmøderne 2 gange om året i forbindelse med, at der er 
møder i den sundhedspolitiske klynge.  

Der blev kort talt om specialiserede tilbud. Birte nævnte, at de 4 
boliger i Ferskenhaven ved Lillevang vil kunne bruges til en anden 
målgruppe. 
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8. Drøftelse af Seniorrådets prioriteringer i Seniorrådssamarbej-
det i Sundhedsklynge Midt  

 
9. Seniorrådets arbejde 

Er vores arbejdsform den rigtige?  Skal en arbejdsopgave, såsom 

at holde øje med dagsordener, uddelegeres? 

Andet der evt. skal justeres? 

Se næste punkt. 

 

10. Monitorering af udvalgenes og byrådets dagsordener, 
Solveig tjekker dem regelmæssigt. 

 
11. Høringssvar 

Ingen bemærkninger. 
 

12. Seniorrådets økonomi  
v/Birte              
Birte orienterede. 
 

13. Kommende punkter  

• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-
året) 

• Moviaaftaler, Lillevang – udsættes til mere relevant tidspunkt 
 
 

14. Synlighed 

Annoncering af Seniorrådsinitiativer i Furesø kommunes annoncer 
 

 
15. Lukket punkt 

Ingen bemærkninger. 
 

16. Eventuelt 

Ingen bemærkninger. 


